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aan ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

PFOS-vervuiling Linkeroever Antwerpen  -  Gezondheidsonderzoek

In de commissie Leefmilieu van 1 juni 2021 antwoordde de minister op de vraag over de 
pfas-normen dat er een gezondheidsonderzoek loopt om te onderzoeken of de met PFOS 
vervuilde gronden aan Linkeroever in Antwerpen een invloed hebben op de omwonenden. 
Er zijn al van een tiental gezinnen stalen afgenomen, en het onderzoek zal verder blijven 
lopen.

1. Graag de resultaten van alle reeds afgenomen stalen. 

2. Bij hoeveel mensen plant men stalen af te nemen? Gaat het enkel om omwonenden, 
of ook over arbeiders die werken in of in de buurt van de fabriek? 

3. Graag een inschatting van de termijn waarbinnen het gezondheidsonderzoek loopt.

4. Welke conclusies trekt de minister uit de (voorlopige) resultaten van het 
gezondheidsonderzoek?



ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD 
op vraag nr. 1076 van 4 juni 2021
van JOS D’HAESE

1. Met collega Wouter Beke werden ondertussen afspraken gemaakt dat in lijn met de 
recent genomen no regret maatregelen het gezondheidsonderzoek op korte termijn 
(fase 1) onder zijn bevoegdheid en de bevoegdheid van het Agentschap Zorg en 
Gezondheid valt. 

2. Voor wat betreft fase 1 van het gezondheidsonderzoek verwijs ik opnieuw naar mijn 
collega Wouter Beke.

Op langere termijn (enkele maanden) zal een HBM-onderzoek worden opgezet in de 
omgeving om via metingen in de mens blootstelling en effect in beeld te brengen. Dit 
onderzoek wordt gecoördineerd door DOMG (VPO) en AZG in nauwe samenwerking 
met al de leden van de werkgroep risicobeheer chemische stoffen. Het is zeer 
belangrijk dat op basis van de resultaten van de versnelde en extra geplande metingen 
(HBM fase I, extra metingen in bodem, water,…) de uitwerking HBM fase 2 
geoptimaliseerd en geïntegreerd wordt.  

Voor dit meer uitgebreide HBM-onderzoek (fase 2) werkt VITO (als coördinator van 
het Vlaams Humaan Biomonioringprogramma) samen met mijn administratie het plan 
van aanpak uit. Dit plan van aanpak moet goed wetenschappelijk onderbouwd zijn om 
de juiste conclusies te kunnen trekken. 

 
In onderhavige studie is het immers belangrijk om de link te kunnen leggen, via 
milieumetingen, naar de mogelijke blootstellingsroutes en hun aandeel. Dit zal 
mogelijk handelingsperspectieven definiëren. Evenzo belangrijk is de klinische 
koppeling te maken naar gezondheidseffecten, en zal er bekeken worden hoe dit 
verhaal medisch kan geïnterpreteerd worden. Dit is een state-of-the-art 
wetenschappelijke aanpak die voldoende planning en terdege uitvoering behoeft.  

3. Voor wat betreft fase 1 van het gezondheidsonderzoek verwijs ik opnieuw naar mijn 
collega Wouter Beke.
Voor fase 2 wordt gestreefd naar de eerste bloedafnames in september 2021, hoewel 
dit een zeer krappe timing is voor dergelijk wetenschappelijk onderzoek. Einde van het 
grootschalig onderzoek is dan voorzien augustus 2022.

4. Voor deze deelvraag verwijs ik opnieuw naar mijn collega Wouter Beke.


